

# Referat fra møde i Bestyrelsen i Sct. Jørgensbjerg Lokalråd

- Den. 05.12.2022

---

1. Godkendelse af dagsorden og referent  
Jeppe blev referent og dagsordenen blev godkendt.
2. Bordet rundt. Hvem er vi? Hvorfor har vi meldt os til Bestyrelsen?
3. Konstituering af formand og kasserer  
Jeppe blev valgt til formand. Per til kasserer.
4. Hvad vil Bestyrelsen arrangere i det næste år og hvilken dato?
  - Sankthansaften - Søndag d. 23. juni 2024
  - Sommerfest – Lørdag d. 31. august, Carina og Kim er tovholdere. De får et budget på op til 7.000 kr.
  - Generalforsamling - torsdag d. 24. oktober 2024. Jeppe har booket DUI huset.

Datoerne er foreløbige og vil blive endelig fastsat på næste møde.

Det blev besluttet, at alle i Bestyrelsen som udgangspunkt deltager i aktiviteterne og melder ud til alle, hvis det ændrer sig.

Følgende arrangeres udenfor bestyrelsen:

- Filmaften (Karin og Charlotte) – Per spørger, om de vil afholde det igen.
  - Pinsefrokost i Vrågården
  - Fællesspisning (Zaza)
  - Facebookside (Bo, Kristine og Ida Marie)
5. Hvordan skal bestyrelsen arbejde?

Høringssvar: Formanden modtager jævnligt høringer på byggeprojekter på Sankt Jørgens Bjerg. Følgende blev besluttet: Alle i bestyrelsen ønsker at modtage høringer, men kun til orientering – ikke med henblik på indsigelser medmindre det omhandler ændring af Lokalplanen.

Havneforum: Formanden modtager Havneavisen på mail og opfordres i den forbindelse til at skrive indlæg. Følgende blev besluttet: Det blev aftalt, at dem der ønsker at modtage avisen selv, abonnerer på det på dette [link](#).

6. Sct. Jørgensbjerg lokalråd 1972-2015 – Et festskrift  
På vores møde den 28.2.2023 besluttede vi følgende:

*Det er aftalt at prislejet skal ligge på maks ca 10.000 kr ex moms, for 100 stk, og at bogen genoptrykkes til videresalg (prisen skal blot dække omkostningerne). Bogen kan evt, ligge til salg i L.A. Rings Atelier, og tages med til generalforsamling og sommerfest mv. nye*

medlemmer af lokalrådet får stadig Arthur Fangs bog om Sankt Jørgensbjerg og nu også muligheden for at tilkøbe denne jubilæumsbog.

Det blev på dette møde besluttet, at husstande, som er blevet medlem fra 2023 og frem, vil få bogen gratis.

Lars vil gerne have kasserne stående og kan evt. spørge Anne Grethe, om hun vil have dem stående.

Jeppe afleverer 3 stk. til Karin fra L.A Rings Atelier, som gerne vil sælge dem.

#### 7. Ansøgning om penge til projekter

På generalforsamlingen kom der nedenstående forslag til projekter, som vi kan søge hos fonde. Foreløbig er der nævnt Roskilde Kommunes fond " Landsby- og Bydelsprisen", men siden er også nævnt Nordeas "[Dele-pulje](#)" – det fremgår dog ikke, om den også oprettes i 2024.

Følgende blev besluttet på mødet:

- A. Peter Alsen får af bestyrelsen mandat til at arbejde videre på en deleordning i lokalrådet. Ordningen kan fx være med værktøj, kompostkværn og trailer. Der kunne i bestyrelsen ikke opnås enighed om at etablere et skur eller lignende på fællesarealer, så hvis det bliver relevant, skal bestyrelsen inddrages. Der er på nuværende tidspunkt ikke givet tilsagn om midler fra lokalrådet. Peter får mailinglisten fra Per og skriver ud til medlemmerne om projektet.
- B. Bestyrelsen støtter IKKE de forslag, som er streget ud i nedenstående liste. Vi støtter således ikke, at der inddrages fællesarealer til faste anlæg.
- C. Vi nåede ikke at drøfte alle forslagene. De resterende forslag vil blive drøftet på næste møde i bestyrelsen, hvorpå vi forventer at skrive ud til alle lokalrådets medlemmer og spørge om nogen har lyst til at stå for de projekter, som Bestyrelsen støtter.

Forslag	Bekymringer
Torvet på Brøndgade/Asylgade/Kirkegade <ul style="list-style-type: none"><li>- Bænk</li><li>- Blomster- og urtekasser</li><li>- Evt samarbejde med Sct. Hans Have</li><li>- <del>Mødested</del></li><li>- Genetabler den gamle brønd</li></ul>	Vedligehold Turistattraktion Belastning udefra kommende personer
Infotek (med stråtag?) <ul style="list-style-type: none"><li>- Information</li><li>- Bogbytteskab</li><li>- Tøjbytteskab</li><li>- Plantebytte</li><li>- Synliggøre fællesskab</li></ul>	Vedligehold
Vores haver <ul style="list-style-type: none"><li>- plantebytte og biodiversitet</li><li>- Kompost fællesskab</li><li>- Fælles kompostkværn</li></ul>	Hvem har ansvar

- Insekt bo (privat eller fællessteder)	
Basketball på plænen ved gadekær	
Køndirekskaber til voksne	
Fællesrum <ul style="list-style-type: none"> <li>- Samarbejde med Kapellet</li> <li>- Fællesspisning / Folkekøkken</li> <li>- Brug af DUI's hus</li> <li>- Foredrag</li> <li>- Film</li> </ul>	
Åbent Sankt Jørgensbjerg <ul style="list-style-type: none"> <li>- Dag med Kunst og lopper</li> <li>- Julemarked / Gløgg</li> <li>- Julevinduer og historier</li> </ul>	
Kirkepladsen <ul style="list-style-type: none"> <li>- Grill</li> <li>- Overdække / læplads</li> <li>- Flere borde / bænke</li> </ul>	Belastning udefra kommende personer
Sankt Jørgensbjerg flag	
Drivhus eller Orangeri med brændeovn	
Værktøjs- og redskabsfællesskab <ul style="list-style-type: none"> <li>- Fællesskur eller private matrikler</li> </ul>	
Reetablering af gadekær	

8. Evt.

Der var ingen punkter.

9. Fastlæggelse af næste møde:

Tirsdag den 13. februar 2023 kl. 19-21 hos Carina, Smedegade 2.

Foreløbige punkter:

1. Endelig fastsættelse af datoer for årets aktiviteter
2. Udsendelse af opkrævning af medlemskab
3. Opfølgning på "Ansøgning om penge til projekter"